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Protokół Nr LXI/14 z Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia 13.11.2014r., 

miejsce obrad: Sala Teatralna Międzynarodowego Domu Kultury,  

godz. 9.00-13.30 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Magda otworzył obrady LXI Sesji witając zaproszonych 

gości i stwierdzając na podstawie listy obecności wymagane quorum. Lista obecności i 

zaproszonych gości stanowi zał. nr 1 i 2 do protokołu. Nieobecny na posiedzeniu radny 

Waldemar Witkowski. Spóźnienie zapowiedział radny Andrzej Kościukiewicz. 

 

2. Wnioski do porządku  obrad. 

--------------wyszedł radny Michał Sutyła, stan 12 

radnych obecnych na Sesji------------------- 

 

Przewodniczący zaproponował, aby w związku z przybyciem na obrady Sesji Pana Krystiana 

Szczepańskiego, Zastępcy Prezesa Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, wprowadzić do porządku posiedzenia punkt dot. informacji o możliwości 

dofinansowania przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

inwestycji pozyskania wód geotermalnych w Międzyzdrojach i budowie ścieżek 

edukacyjnych w koronach drzew, jako punk 21, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych. 

Zmieniony porządek stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do porządku  obrad. 

3. Uwagi i poprawki Radnych do protokołu z  LX Sesji RM w Międzyzdrojach. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2014. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej  

w Międzyzdrojach z dnia 4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2024. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/445/13 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 19 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Międzyzdroje na 2014 rok. 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2024. 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Międzyzdroje 

na lata 2015-2017. 

10. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Międzyzdroje. 

11. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zweryfikowanej propozycji planu aglomeracji 

Wapnica. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin Wyspy Wolin. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie analizy oświadczeń majątkowych, 

złożonych na dzień 31 grudnia 2013 roku, oraz na dwa miesiące przed końcem kadencji władz 

samorządowych 

14. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w roku 2014. 

15. Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu w roku 2014. 

16. Sprawozdanie z pracy Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych w roku 2014. 

17. Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady w zakresie spraw wniesionych do Rady oraz o 

działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 
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19. Rada Miejska w Międzyzdrojach VI kadencji w liczbach, podsumowanie kadencji. 

20.  Prezentacja osiągnięć Gminy Międzyzdroje  w VI kadencji. 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

22. Wnioski komisji i radnych. 

23. Wnioski i skargi mieszkańców. 

24. Zakończenie obrad. 

 

3. Uwagi i poprawki Radnych do protokołu z  LX Sesji RM w Międzyzdrojach. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda zatwierdził protokół z obrad LX Sesji. 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Interpelacje złożył radny Jan Burzyński. Interpelacja stanowi zał. nr 4 do protokołu i dot.: 

- regulacji płac w ZOŚ; 

- dot. bramy przy posesji na ul. Gryfa Pomorskiego. 

 

Radny Mateusz Bobek zwrócił uwagę na stan bezpieczeństwa placu zabaw przy Hotelu 

Amber Baltic. Radny ma wątpliwości co do tego i prosi o dokonanie przeglądu technicznego 

tego miejsca. Druga sprawa, o którą wnioskuje radny to zabezpieczenie budynku na rogu ul. 

Tysiąclecia PP i Kościuszki. Jakiś czas temu właściciel uporządkował ten teren, jednakże w 

chwili obecnej stanowi on duże zagrożenie dla mieszkańców, gdyż jest niezabezpieczony. 

Ponad to radny wrócił do zapytania dot. Państwowego Urzędu Pracy- Filia w Wolinie. 

Wiadomo, że od stycznia filia w Wolinie nie będzie przyjmować petentów z Gminy 

Międzyzdroje, którzy będą musieli dojeżdżać do Kamienia Pomorskiego. Były już 

prowadzone rozmowy z Burmistrzem w tym temacie. Burmistrz wspomniał, że jest 

możliwość, aby przy nowym magistracie udostępnić jedno pomieszczenie dla osób z Urzędu 

Pracy, aby mogli przyjmować naszych mieszkańców. Pytanie, jakie są koszty takiego 

przedsięwzięcia i czy Urząd Pracy zgodzi się na oddelegowanie osoby, która raz w tygodniu 

mogła przyjąć naszych mieszkańców? 

 Ad vocem Pan Burmistrz wyjaśnił, że podtrzymujemy swoją wolę, by udostępnić takie 

pomieszczenie. Trudno mówić o kosztach i uzgodnieniach. Dzisiejsze władze powiatowe 

deklarują oddelegowanie pracownika. Po stronie Gminy byłoby zapewnienie lokalu, ale do 

tematu wróci się po wyborach.  

---------przyszedł radny Andrzej Kościukiewicz, stan 13 radnych obecnych na Sali-------------- 

 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2014. 

 

Głos zabrał Pan Burmistrz, który zwrócił uwagę na wydatek w kwocie 100 tys. zł. Wydatek 

dot. remontu wylotu kolektora na dz. nr 414 i 415. Wody deszczowe odprowadzane ul. 

Nowomyśliwską do strugi Stary Zdrój, na wysokości ,,Błękitnej Laguny” jest niedrożny, w 

części zawalony. Chcemy go udrożnić, zabezpieczyć i wyczyścić, aby wody opadowe 

bezproblemowo dostawały się do strugi. Przy remontowaniu ulicy Komunalnej, 

zainstalowano dwa kolektory, które będą odprowadzały wody deszczowe z ul. Słowiańskiej i 

drogi wojewódzkiej do strugi Stary Zdrój. Burmistrz dodał, że planuje się kolejne inwestycje 

związane z założeniem kanalizacji deszczowej na całym osiedlu ul. Marii Skłodowskiej-

Curie, Słowiańskiej, Dąbrowskiej i ulic znajdujących się w tym rejonie. To wszystko znajdzie 

odpływy do drożnych kolektorów. Wtedy będzie można mówić o pewnym zabezpieczeniu 

tego rejionu przed deszczami nawalnymi.   
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Projekt uchwały zreferowała Pani Skarbnik. W niniejszej uchwale proponuje się 

zmniejszenie dochodów  na kwotę 1 590 341,44zł oraz zmniejszenie wydatków na kwotę 

2 212 292,66zł. Dochody bieżące zmniejsza się o kwotę 914 735,44zł ; dochody majątkowe 

zmniejsza się o kwotę 675 606,00zł. Wydatki zwiększa się o kwotę  307 860,34zł; wydatki 

bieżące – 93 185,00zł; wydatki majątkowe – 214 675,34zł i zmniejsza się o kwotę 

2 520 153,00zł; wydatki bieżące – 130 000,00zł; wydatki majątkowe – 2 390 153,00zł. W 

związku z powyższymi zmianami zmniejsza się planowany deficyt budżetu gminy o kwotę 

621 951,22zł i wynosi 7 573 153,86zł. Planowany deficyt zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z wolnych środków oraz z emisji obligacji komunalnych. 

 

STANOWISKA: 

  KRGiB – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  KSKiS – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w której głos zabrał: 

Roman Pawłowski, pytając o PSZOK i cel, na jaki zostają przeznaczone środki oraz 

informację, ile w tym roku kosztuje Gminę utrzymanie PSZOK.  

 Burmistrz wyjaśnił, że 50 tys. zł było przyznane przez radnych na zakup pojemników 

specjalistycznych. W związku z tym, że Gmina ma własne pojemniki nie ma potrzeby zakupu 

nowych, dlatego przypisuje się te wydatki do PSZOK. Chcemy zagospodarować punkt 

selektywnej zbiórki wg standardów Rozporządzenia tj. zrobić wiaty, utwardzić teren. 

Przygotowujemy kompleksową dokumentację na wykonanie. Cała inwestycja będzie 

prowadzona w roku i latach kolejnych, dlatego przypisuje się kwotę, która przejdzie na 

wydatki inwestycyjne na rok przyszły. Na pytanie radnego Janusza Piłata dot. przybliżenia 

kwoty podatku VAT, Burmistrz wyjaśnił, że od jakiegoś czasu Gmina jest w sporze prawnym 

z Urzędem Skarbowym, który na mocy decyzji Ministra Finansów i jego wytycznych, uznał, 

że jednostki budżetowe tj. szkoły są odrębnym płatnikiem podatku VAT, odrębnym od 

Gminy. Wyrok NSA z roku ubiegłego wskazuje, że należy traktować szkoły nieposiadające 

osobowości prawnej wraz z gminą, jako jednego płatnika, ponieważ wszystkie środki i 

wydatki przechodzą przez budżet Gminy. NSA wydał taki wyrok, ale Urzędy Skarbowe 

kierują się odmienną interpretacją Ministra Finansów.  Gmina podjęła kroki i sprawa jest 

prowadzona przez Kancelarię Diloitte. Jesteśmy na etapie odwołania. WSA w Szczecinie 

uznał, że interpretacja Urzędu Skarbowego jest nie właściwa. Burmistrz ma nadzieję, że w 

przyszłym roku sytuacja zostanie zakończona. W związku z tym w tym roku nie wpłynie do 

nas zwrot podatku VAT. Liczymy, że całość wraz z odsetkami  będzie w roku przyszłym.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Uchwała Nr LXI/591/14 i stanowi zał. nr 5 i 6  do protokołu. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej  

w Międzyzdrojach z dnia 4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2024. 

 

Zagadnienie omówiła Pani Agnieszka Sadka informując, że zgodnie z Ustawą o Finansach 

publicznych, wieloletnia prognoza finansowa musi być zgodna w zakresie wyniku budżetu po 

stronie dochodów, w związku z czym dokonuje się zmiany 3 załączników:  wieloletniej 

prognozy finansowej, objaśnień wartości przyjętych w prognozie oraz wykazu przedsięwzięć 

wieloletnich. Załącznik nr 1 i 3 jest konsekwencją uchwały zmian w budżecie i zmiany 

budżetu. 



 4 

STANOWISKA: 

  KRGiB – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  KSKiS – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głou. 

Uchwała Nr LXI/592/14 i stanowi zał. nr 7 i 8 do protokołu. 

 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/445/13 Rady Miejskiej                    

w Międzyzdrojach z dnia 19 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Międzyzdroje na 2014 rok. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w uchwale dokonuje się zmiany załącznika nr 3 „Przychody i 

rozchody budżetu Gminy Międzyzdroje w 2014r.” – w punkcie 2 w przychodach z tytułu 

pożyczki było 621 951,22zł; jest  0zł, oraz  punktu 3 w § 9 w sprawie ustalenia limitu 

zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów 

wartościowych na finansowanie planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego do kwoty 3 000 000,00zł.  

     

STANOWISKA: 

  KRGiB – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  KSKiS – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

głosowało13 radnych. 

Uchwała Nr LXI/593/14 i stanowi zał. nr 9 i 10  do protokołu. 

 

----------przyszedł radny Michał Sutyła, stan 14 radnych obecnych na Sesji--------------- 

 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2024. 

 

Głos zabrał Pan Burmistrz, który wyjaśnił, że wczoraj omawiano szczegółowo projekt 

uchwały. Obecna na Sesji Pani Kierownik OPS odpowie na dodatkowe pytania. 

 

STANOWISKA: 

  KRGiB – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  KSKiS – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję: 

Radna Teresa Purgal poprosiła o przedstawienie celu opracowania takiej strategii, gdyż jest to 

bardzo ważny dokument dla mieszkańców. Uzupełniając pytanie radnej, Pan Michał Sutyła 

poprosił o przedstawienie informacji o wielkości badań ankietowych, ile i na podstawie ilu 

oddanych ankiet opracowano strategię oraz gdzie kierowano badania ankietowe. Radny 

Sutyła zapytał również, jakie koszty poniosła gmina z tytułu opracowania takiej strategii. 

 Pani Elżbieta Jakubiak wyjaśniła, że opracowanie i realizacja jest zadaniem 

obowiązkowym, określonym w art. 17 ustawy o pomocy społecznej. dokument został 

opracowany przez OPS i merytorycznym wsparciu Ośrodka Kształcenia Służb Publicznych i 

Socjalnych –Centrum AV w Częstochowie. Koszt opracowania to ok. 6 tys. zł Strategia 
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Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Międzyzdroje składa się z trzech 

zasadniczych części, tj. części wprowadzającej, diagnostyczno-analitycznej i programowej. 

OPS wysłał ankiety do przedstawicieli placówek oświatowych, kulturalnych, reprezentantów 

środowiska lokalnego, w tym radnych, kierowników referatów urzędu miejskiego, 

kierowników wszystkich jednostek działających w gminie współpracujących z ośrodkiem i 

zobowiązanych do realizacji założeń niniejszego dokumentu. Posłużono się również analizą 

SWOT, polecającej na identyfikacji mocnych i słabych stron oraz szans i zagrożeń lokalnego 

systemu opieki społecznej. Druga część programowa to określenie misji, celów strategicznych 

i celów działania i część monitorujących ten dokument, realizacji tego dokumentu. 

Dokumenty, w celu udostępnienia ich mieszkańcom będą dostępne w Bibliotece Miejskiej. 

Co do ilości ankiet wysłano je do ok. 60 osób. Należy przyjąć, że w tych ankietach 

wypowiedziała się duża grupa osób, gdyż trzeba mieć na uwadze, że wysyłając je do 

przedstawicieli różnych środowisk poruszone zostały ich problemy. Zwrotnie dostaliśmy ok. 

28 ankiet. W sierpniu w formie elektronicznej dokument został przedstawiony radnym, aby 

mieli czas na zapoznanie się z nim i wniesieniu ew. uwag. Analiza w części diagnostycznej 

pozwoliła na określenie misji tego dokumentu. Misja samorządu, sformułowana w Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Międzyzdroje na lata 2014-2024, jest 

następująca: Gmina Międzyzdroje zapewnia mieszkańcom możliwości rozwoju oraz 

zapobiega marginalizacji i wykluczeniu społecznemu. Do realizacji misji przyjęto cel 

strategiczny: przeciwdziałanie bezrobociu, ubóstwu i bezdomności oraz zapobieganie ich 

skutkom. Cele operacyjne to: zapewnienie ubogim bezpieczeństwa socjalnego, wsparcie osób 

bezrobotnych i poszukujących pracy oraz ograniczanie dyskryminacji ze względu na płeć w 

obszarze rynku pracy, pomoc osobom zagrożonym bezdomnością i bezdomnym, wspieranie 

rodzin oraz wspomaganie rozwoju dzieci i młodzieży, utrzymanie osób starszych i 

niepełnosprawnych w środowisku zamieszkania oraz umożliwienie im udziału w życiu 

społecznym, zapewnienie mieszkańcom równego dostępu do służby zdrowia oraz wspieranie 

rodzin i osób dotkniętych problemami uzależnień i przemocy w rodzinie, podniesienie 

poziomu bezpieczeństwa publicznego, rozwój kapitału społecznego i ludzkiego. 

Odpowiedzialni za realizację programu są: Gmina, placówki szkolne, policja, placówki 

oświatowe, kulturalne, służba zdrowia. Te cele będą realizowane przy współpracy z 

jednostkami powiatowymi, centrum rozwiązywania problemów, centrum wspierania rodziny 

w Kamieniu Pomorskim. Cele wyznaczone w strategii polegają na systematycznej ocenie oraz 

ew. modyfikacji w przypadku wystąpienia zmian społecznych, które mogą pojawić się 

poprzez zmiany regulacji pracy jak i też po przez zmiany w społecznych problemach. 

Przyjęto monitoring tych działań, polegający na systematycznym zbieraniu informacji co 

pozwoli wyznaczyć i określić, czy przyjęte kierunku przynoszą oczekiwane zmiany. 

 Radny Michał Sutyła zauważył, że trudno jest rozmawiać, kiedy mieszkańcy nie znają 

tego programu. Można powiedzieć, że analiza SWOT jest wielkim sukcesem gminy, bo nie 

przedstawia słabych stron Gminy. Wspomniano tylko o bezrobociu i ubóstwie. 

 Ad vocem Pani Purgal odniosła się do stron 56-57 Strategii. ,,Respondenci zwrócili 

szczególną uwagę na dobre położenie geograficzne gminy nad Morzem Bałtyckim, co 

sprawia, że gmina jest niezwykle atrakcyjna dla turystów. Duże znaczenie przywiązywali 

również do walorów krajobrazowych, podkreślając bliskość Wolińskiego Parku Narodowego 

oraz nadmorski mikroklimat. Mieszkańcy wspominali także o dobrze rozwiniętej 

infrastrukturze turystycznej oraz o wielu imprezach kulturalnych odbywających się na terenie 

gminy. Odpowiadając na następne pytanie, ankietowani identyfikowali słabe strony gminy. 

Najczęściej wymienianą słabością było bezrobocie spowodowane małą liczbą miejsc pracy 

oraz krótkim sezonem turystycznym, a co za tym idzie, sezonowością zatrudnienia. 

Problemem w gminie jest również brak możliwości uprzemysłowienia, brak alternatywy 

gospodarczej dla turystyki oraz ograniczone możliwości rozwoju dla młodych ludzi. Według 
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ankietowanych bolączką gminy jest także słaby dostęp do specjalistycznej opieki zdrowotnej. 

Niektórzy z mieszkańców skarżyli się też na uciążliwy hałas w okresie letnim w godzinach 

nocnych. W kolejnym pytaniu poproszono badanych o wskazanie problemów, które 

najczęściej dotykają mieszkańców gminy: alkoholizm (23,1%) i bezrobocie (21,8%), 

dysfunkcyjność rodzin, bezradność w sprawach opiekuńczo-wychowawczych i w 

prowadzeniu gospodarstwa domowego, zaniedbanie dzieci i rozpad więzi rodzinnych 

(19,2%), a także na narkomanię i przestępczość (po 7,7%).” 

 Według radnego Michała Sutyły analiza SWOT jest narzędziem marketingowym, z 

którym radny spotyka się  podczas swojej pracy zawodowej. W obszarze bezrobocie i 

ubóstwo wskazano jedynie, że słabą stroną jest brak organizacji pozarządowych działających 

na rzecz osób bezrobotnych. W celu wyeliminowania problemu zaleca się  zachęcanie 

inwestorów do tworzenia nowych miejsc pracy. Pytanie, czy chodzi o zachęcanie, czy efekty 

tego zachęcania. 

 Radny Pawłowski poinformował, że wstrzyma się od głosu, ponieważ uważa, że 

diagnoza społeczna została opracowana na podstawie zbyt małej reprezentacji. Z analizy 

wychodzi, że Gmina nie ma żadnych problemów. Gminy nie dotyka narkomania, przemoc w 

szkole, ale wiadomo, że te problemy są. Radny przypomniał, że kilka lat temu był kuratorem 

sądowym ds. nieletnich i z obserwacji radny wie, że taka sytuacja ma miejsce. Dzieci biorą 

narkotyki, a w szkołach i poza nimi panuje przemoc i agresja. 

Ad vocem Pan Burmistrz przypomniał, że problem narkomani jest na 5 miejscu 

Strategii. W związku z tym nie można powiedzieć, że nie dostrzeżono problemu. Skierowanie 

ankiet do osób, które są odpowiedzialne za wychowanie dzieci nie odpowie jednoznacznie na 

to, czy problem narkomani dot. szerszego zakresu, bo osoby się do tego nie przyznają. Nasza 

diagnoza oparta jest o stwierdzone przypadki. Trudno w diagnozie kierować się potoczną 

opinią. Można coś stwierdzić, kiedy jest to potwierdzone. Tu nie chodzi o domysły. Łatwiej 

zdiagnozować alkoholizm, bo jest to zaklasyfikowany jako choroba i nie jest to przestępstwo. 

Natomiast sprzedaż i posiadanie narkotyków w tym kraju jest karane, więc ciężko jest to 

potwierdzić.  

Według ankiet z placówek oświatowych wynika, że jedna placówka ma problem z 

narkotykami. Dwie placówki uważają, że nie mają problemów. Problemem jest palenie 

papierosów. Zbyt optymistycznie do tego podchodzimy. Radna Sielewicz ma wrażenie, że 

szczerze na ankietę odpowiedziała tylko jedna szkoła, dlatego też nie można wysuwać 

głębszych wniosków, tym bardziej, że społeczeństwo ankietowane uważa inaczej, więc 

pojawiają się rozbieżności. Jeśli chodzi o samą strategię to skupiliśmy się na tym, że 

głównym problemem jest bezrobocie. Są wymienione kierunki działań, w których 

powinniśmy się skupić na informowaniu i szkoleniu osób bezrobotnych. Według radnej 

trzeba zacząć od tego, żeby uświadomić ludziom, że praca jest wartością, że bycie 

samodzielnym i niezależnym ekonomiczne jest ważne.  

Olbrzymia rola jest rodziców i nauczycieli. Na pewno w szkołach tego typu rozmowy 

są prowadzone. Po stronie dorosłych jest działanie uzmysłowienia dzieciom, jaką wartością 

jest praca, ale młodzi ludzie nie wynoszą z tego wniosków. Rolą Gminy jest ułatwiać, bo 

Gmina nie jest od stwarzania wprost miejsc pracy. Gmina może dzięki sowim działaniom 

wspomagać inwestorów, by takie miejsca pracy się pojawiły- powiedział Burmistrz.  

Na pytanie radnego Rafała Wolnego ilu radnych wypełniło ankiety, Pani Jakubiak 

wyjaśniła, że z 15 radnych, ankietę wypełniły 4-5 osoby. Jest to niewielka liczba. Radni są 

przedstawicielami szerokiego środowiska społecznego. OPS zlecił opracowanie strategii 

firmie, która ma długoletnie doświadczenie w tym zakresie. To co robią teraz radni to 

podważanie kompetencji tej firmy. Momentem na wnoszenie uwag było przedstawienie 

radnym w sierpniu wersji roboczej. Przedstawiono koszty przy opracowywaniu strategii. OPS 

podjął trud zebrania i opracowania danych. Pani Kierownik nie będzie odpowiadać za dane 
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przedstawione przez inne placówki. Przedstawiciele odpowiedzialni za funkcjonowanie tych 

placówek podpisali się pod tymi dokumentami i radni również podważają przedstawione 

przez nich dane.  

Ad vocem Rafał Wolny dopowiedział, że w dyskusji powinni brać udział ci radni, 

którzy wypełnili ankietę. Łatwo jest krytykować i oceniać, ale nie potrafimy brać udziału w 

jego tworzeniu. Ta diagnoza jest dla radnego, który przyjmuje pewną strategię działania 

kluczową w część mówiącej i wytyczającej kierunki dla takich działań. Radny obawia się 

tylko, że nie starczy środków na realizację tego dokumentu i jego założeń.  

W uzupełnieniu wcześniejszej wypowiedzi, Pani Kierownik OPS dopowiedziała, że 

dane wzięte do analizy to również dane z urzędu statystycznego, z urzędu pracy, służby 

zdrowia, dane statystyczne z pomocy społecznej. Diagnoza posłużyła do opracowania części 

programowej i Pani Kierownik chciałaby żeby radni skupili się na tej części. Takie działania 

będą modyfikowane w związku z koniecznością, albo zmianą przepisów prawnych. Pomoc 

społeczna jest przed reformą i założenia zakładają kierunkowanie na rozwiązywanie 

problemów społecznych osobom, które zwrócą się do OPS z problemem. 

Według radnego Mateusza Bobka radni mają tendencję to widzenia czegoś w białych 

lub czarnych barwach, a należy umieć to wypośrodkować. Gdyby radni byli obiektywni, to 

zrozumieliby, że problemy społeczne w naszej gminie nie są większe niż w innych gminach, 

czy całym województwie. Środki przyznawane przez Gminę na opiekę społeczną powinny 

być rozdawane po szczegółowej analizie danej sytuacji.  

 Radny Jan Węglorz ubolewa nad tym, że tak ważny dokument jest omawiany na 

ostatniej Sesji Rady tej kadencji. Radny uważa, że wcześniejsza analiza wykluczyłaby błędy i 

uwagi, które pojawiają się podczas dzisiejszej dyskusji.  

Ad vocem Pani Jakubiak, Kierownik OPS przypomniała, że przygotowanie takiego 

dokumentu jest bardzo czasochłonne. Wstępne działania zostały rozpoczęte w tamtym roku, a 

ankiety rozesłane w kwietniu tego roku. Opracowanie tych wszystkich dokumentów zajęło 

tyle czasu, że dopiero teraz można uchwalić taką strategię.  

 

Reasumując Piotr Nogala przypomniał, że najważniejszym w tym dokumencie jest cel 

strategiczny. Niezależnie od tego ile osób wypełniło ankietę, Strategia pokazuje problemy, z 

którymi boryka się gmina i sposoby jak je rozwiązać. Strategia pozwala na racjonalizację 

lokalnej polityki społecznej, określa misje oraz wyznacza cele strategiczne i działania na 

przyszłość. Dokument musi być monitorowany i kontrolowany. Strategia pokazuje kierunki 

działań OPS na następne lata. Analiza pokazuje tylko drogę do celu, by naszym mieszkańcom 

żyło się lepiej. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

głosowało 9 radnych, 1 osoba była przecinko, 4 osoby wstrzymały się od głosu. 

Uchwała Nr LXI/594/14 i stanowi zał. nr 11 i 12  do protokołu. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Międzyzdroje na lata 2015-2017. 

 

Głos zabrała Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Międzyzdrojach Pani Elżbieta 

Jakubiak. Niniejszy Program został opracowany w Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Międzyzdrojach przy merytorycznym wsparciu Ośrodka Kształcenia Służb Publicznych 

iSocjalnych –Centrum AV w Częstochowie. Jest on zgodny z art. 176 pkt. 1 ustawy z dnia 9 

marca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, który w ramach zadań 

własnych gminy przewiduje „opracowanie i realizację 3-letnich gminnych programów 

wspierania rodziny. Analiza sytuacji rodziny i dziecka w środowisku lokalnym została 

dokonana na podstawie badań ankietowych przeprowadzonych wśród osób mających wpływ 
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na kształt lokalnej polityki społecznej (m.in. burmistrza, radnych, przedstawicieli Urzędu 

Miasta, członków gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, przedstawicieli 

placówek oświatowo-wychowawczych, kulturalnych, pomocy społecznej, służby zdrowia, 

policji, organizacji pozarządowych, kościoła) oraz mieszkańców miasta. 

 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

   KSKiS – pozytywnie przyjęto przedłożony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w której głos zabrała: 

Radna Teresa Purgal, która poprosiła o przedstawienie celów tego programu. 

Pani Kierownik poinformowała, że cel główny to wspieranie rodzin i dzieci w gminie 

Międzyzdroje, zaspakajanie ich potrzeb, zapewnianie im bezpieczeństwa oraz możliwości 

rozwoju w środowisku lokalnym poprzez: zwiększanie potencjału rozwojowego rodzin,  

wspieranie rodzin w pełnieniu funkcji opiekuńczo-wychowawczych,  zapewnienie rodzinom 

bezpieczeństwa socjalnego, monitorowanie warunków życia i potrzeb rodzin, promowanie w 

gminie prawidłowego modelu rodziny oraz edukowanie rodzin w zakresie właściwego 

wypełniania ról rodzicielskich, m.in. poprzez rozpowszechnianie ogólnopolskich akcji 

promocyjnych, rozmowy ze specjalistami, pogadanki, doskonalenie form pracy socjalnej z 

rodziną, wdrażanie nowych metod pracy z rodzinami znajdującymi się w sytuacji kryzysowej, 

wzmacnianie więzi rodzinnych, m.in. poprzez organizowanie pikników rodzinnych i imprez 

integracyjnych, udzielanie przez OPS pomocy rodzinom znajdującym się w trudnej sytuacji 

materialnej z systemu pomocy społecznej oraz świadczeń rodzinnych i alimentacyjnych, 

promowanie wśród pracodawców elastycznych form zatrudnienia, ułatwiających godzenie 

pracy z wychowaniem dzieci, organizowanie akcji charytatywnych na rzecz rodzin ubogich, 

zapewnienie rodzinom i dzieciom bezpieczeństwa zdrowotnego i publicznego poprzez 

zaspakajanie potrzeb zdrowotnych i rehabilitacyjnych rodzin i dzieci i przeciwdziałanie 

uzależnieniom oraz zjawisku przemocy w rodzinie.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 10 radnych, 1 osoba była przeciwna, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Uchwała Nr LXI/595/14 i stanowi zał. nr 13 i 14  do protokołu. 

 

10. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Międzyzdroje. 

 

Głos zabrał Pan Burmistrz, informując, że najważniejszym jest fakt, że ceny wody i ścieków 

na rok następny nie zmieniają się. Ta sama stawka jest już uchwalana 3 rok z rzędu. 

 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

   KSKiS – pozytywnie przyjęto przedłożony projekt uchwały. 

 

Radna Teresa Purgal dodała, że z informacji wynika, że jakość wody jest bardzo dobra. Woda 

badana jest bardzo często, w miesiącach wakacyjnych badania wody prowadzone są 3 razy w 

miesiącu, a w pozostałym okresie 1 raz w miesiącu. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr LXI/596/14 i stanowi zał. nr 15 i 16  do protokołu. 
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11. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zweryfikowanej propozycji planu 

aglomeracji Wapnica. 

 

Projekt uchwały omówił Pan Rafał Wolny, Przewodniczący ZGWW. W związku z 

nowelizacją Ustawy Prawo wodne zaistniała konieczność zmiany granic aglomeracji.                 

W związku z tym ZGWW przystąpił do opracowania nowych zmian. Zakres został ustalony z 

przedstawicielami poszczególnych gmin i realizowany zgodnie z wytycznymi K??GW. 

Zmiana dot. urzeczywistnienia głównie RLM, czyli rzeczywistej liczby mieszkańców i 

turystów. Liczba RLM była liczona na podstawie średniej dot. ścieków.  

 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

   KSKiS – pozytywnie przyjęto przedłożony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda w związku z brakiem uwag w dyskusji poddał pod 

głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr LXI/597/14 i stanowi zał. nr 17 i 18  do protokołu. 

 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin Wyspy Wolin. 

 

Projekt uchwały omówił Pan Rafał Wolny, Przewodniczący ZGWW. Zmiany są formalne. 

Pierwsza zmiana dot. ilości gmin w związku. Wiemy, że Gmina Dziwnów wycofała się, stąd 

konieczność zmiany zapisów. Druga przyczyna to zmiana siedziby Związku, która obecnie 

mieści się w Wolinie. Zmieniają się również zadania związku. ZGWW nie będzie zajmował 

się modernizacją i budową sieci wodociągowych i oczyszczalni ścieków i kanalizacji jak 

również gazyfikacją, którą już przeprowadził. To są podstawowe zmiany. 

 

STANOWISKA: 

   KRGiB – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

   KSKiS – pozytywnie przyjęto przedłożony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda dodał, że uchwały dot. zmiany statutu podejmuje Rady Gmin 

członków związku. Brzmienie musi być jednakowe i przesłać wyciąg z protokołu do 

Wojewody. W związku z brakiem uwag w dyskusji Przewodniczący Magda poddał pod 

głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr LXI/598/14 i stanowi zał. nr 19  i 20  do protokołu. 

 

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady Sesji. 

  

13. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie analizy oświadczeń 

majątkowych, złożonych na dzień 31 grudnia 2013 roku, oraz na dwa miesiące 

przed końcem kadencji władz samorządowych 

----------------wyszedł Michał Sutyła, 13 radnych 

obecnych na Sesji-------------------------- 

 

Przewodniczący RM Jan Magda przedstawił swoją analizę oświadczeń majątkowych oraz 

poinformował o piśmie Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kamieniu Pomorskim z dnia 

31.10.2014 r, dot. oświadczeń majątkowych. W piśmie wskazano na drobne nieprawidłowości 
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które wystąpiły w oświadczeniach Radnych. Nie spowodowały one jednak konieczności 

skierowania spraw do kontroli skarbowej.  

 

14. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w roku 2014. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Teresa Purgal odczytała sprawozdanie z pracy Komisji 

za 2014 rok. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania, za przyjęciem opowiedziało 

się 13 radnych. Sprawozdanie stanowi zał. Nr 21 do protokołu. 

 

15. Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu w roku 2014. 

 

Przewodniczący Komisji Adam Jakubowski odczytał sprawozdanie z pracy Komisji.  

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 13 radnych. Sprawozdanie stanowi zał. Nr 22 do protokołu. 

 

16. Sprawozdanie z pracy Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych w roku 2014. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Piłat odczytał sprawozdanie z pracy w roku 2014 Komisji.  

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania, za 

przyjęciem głosowało 13 radnych. Sprawozdanie stanowi zał. nr 23 do protokołu.  

  

 ________________ 

 Radny Jan Węglorz przedstawił krótkie sprawozdanie z działalności w komisji 

mieszkaniowej, o które poprosił radny Jan Burzyński. Po uchwaleniu uchwały w komisji 

mogli uczestniczyć radni w osobach Jana Węglorza i Michała Sutyły. Od tego czasu komisja 

odbyła 27 posiedzeń, na których przydzielono 25 mieszkań. W tym czasie odbyły się 2 

zamiany pomiędzy lokatorami, 9 zamian lub odzyskania lokali. Komisja przed podjęciem 

decyzji dokonywała przeglądu odzyskiwanych lokali. Pan Węglorz ubolewa, że te mieszkania 

były w stanie krytycznym. Nowa komisja powinna wnioskować o zwiększenie finansowe na 

remonty zasobu komunalnego, ponieważ większość mieszkań jest w złym stanie 

technicznym, a nowi najemcy, którzy mają je remontować we własnym zakresie, nie mają na 

to środków.  

 Pan Burmistrz dopowiedział, że lokali przydzielonych było 29 w kadencji, 2 zamiany 

między lokatorami i 11 mieszkań w wyniku zamian. Jest to spora ilość, biorąc pod uwagę 

fakt, że gmina nie oddała do użytkowania nowego budynku mieszkalnego, który można by 

było zasiedlić. Dzięki ciężkiej pracy Komisji i urzędników udało się znacząco ograniczyć listę 

osób oczekujących na mieszkanie komunalne bądź socjalne. Pan Burmistrz poinformował, że 

w związku z dużym zapotrzebowaniem na remonty mieszkań do przyszłorocznego budżetu 

wpisano kwotę 200 tys. zł.  

 

17. Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 

 

Sprawozdanie przedstawił radnym Burmistrz. Sprawozdanie stanowi zał. nr 24 do protokołu. 

 

1) Radny Jan Burzyński zapytał o spotkanie, które odbyło się w Szczecinie i dot. ZROT 

oraz o przedstawienie punktu 3 – podpisanie umowy z WOPR. 

Pan Burmistrz poinformował, że razem z Kierownikiem Promocji i Współpracy z Zagranicą 

Panią Anettą Czyżak byli na spotkaniu w ZROT. Jak wiemy Marina w Wapnicy została 

oddana do użytkowania, ale program ,,Zachodniopomorski Szlak Żeglarski” dalej trwa i jest 



 11 

realizowany przez inne Gminy, które kiedy były na ukończeniu zadania dowiedziały się, że 

do projektu weszła Marina w Szczecinie. Szczecin nie zakończył jeszcze swoich prac i 

przesunął termin zakończenia na rok przyszły. Jako, że jest to program partnerski musi 

funkcjonować biuro tego projektu, które miało być finansowane przez wszystkich 

uczestników. My staliśmy na stanowisku, że skoro zakończyliśmy pracę to powinniśmy 

rozliczyć się w ramach tego projektu. Poparł nas Kamień Pomorski, Kołobrzeg, Darłowo i 

Dziwnów. W związku z tym, że do podejmowania tego typu decyzji potrzebna jest 

jednomyślność to stanęło na tym, że będzie to finansować Biuro Projektu Miasto Szczecin. 

Był obecny Zastępca Prezydenta zadeklarował, że kwota nie jest olbrzymia i sobie z tym 

poradzą. Sprawa została załatwiona i nasz udział w projekcie został zakończony. 

Co do WOPR-u ogłoszono przetarg na 3 lata. Nie czekaliśmy do ostatniego momentu, z tego 

powodu, że program obejmuje całoroczną działalność ratowników na terenie Gminy 

Międzyzdroje. Udało się rozstrzygnąć przetarg. Wygrał szczeciński WOPR. Była to jedyna i 

najlepsza oferta.  

 

Pan Burmistrz odczytał sprawozdanie inwestycyjne. Zadań jest 9 i dot. głównie dokumentacji. 

      1)   Radny Jan Burzyński zapytał o remont ul. Mieszka I. 

Burmistrz wyjaśnił, że do 30.11.2014 r. będzie zrobiona dokumentacja.  

2) Radny Piotr Nogala zapytał o termin ukończenia projektu przebudowy ul. Słonecznej. 

Burmistrz wyjaśnił, że dokumentacja na przebudowę będzie gotowa do końca roku.  

 

----------wyszedł radny Janusz Piłat, stan 12 radnych obecnych na Sesji-------------------- 

 

18. Informacja Przewodniczącego Rady w zakresie spraw wniesionych do Rady oraz               

o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

Przewodniczący poinformował o piśmie, które wpłynęło od Zastępcy Burmistrza i dot. zajęcia 

stanowiska w sprawie przebudowy dachu w obiekcie Molo. Do pisma, które złożyła 

Wspólnota Molo został załączony projekt, pytanie, czy Rada Miejska wyraża na to zgodę. Po 

przeanalizowaniu pisma, Radni nie podjęli stanowiska w tej sprawie. Drugim pismem, które 

wpłynęło do Rady Miejskiej jest prośba o pomoc finansową dla mieszkanki, której w wyniku 

pożaru spaliła się kotłownia. Pismo zostanie przesłane według właściwości do Burmistrza, 

gdyż Rada Miejska nie jest władna do jego rozpatrzenia.  

Przewodniczący poinformował, że po analizie i sugestiach radnych został zmieniony 

regulamin konkursu wiedzy o samorządzie gminnym. Szczegółowe zmiany omówił 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Mateusz Bobek. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęciem regulaminu wiedzy o 

samorządzie gminnym, za przyjęciem głosowało 12 radnych. 

 

19. Rada Miejska w Międzyzdrojach VI kadencji w liczbach, podsumowanie 

kadencji. 

----------przyszedł  radny Janusz Piłat, stan 13 radnych obecnych na Sesji-------------------- 

 

Podsumowania kadencji dokonał Przewodniczący RM Jan Magda. Na wstępie 

Przewodniczący podziękował radnym i Burmistrzowi za 4-letnią współpracę. Rada Miejska w 

VI kadencji odbyła 61 posiedzeń Sesji i podjęła 598 uchwał. Frekwencja obecnych na 

posiedzeniach radnych była na poziomie 90%. Ustalanie budżetu, opracowywanie strategii, 

planów przestrzennych oraz analizowanie i rozstrzyganie spraw bieżących – to tylko kilka 

elementów, na które składa się działalność radnych. Podczas kadencji Rada Miejska, jako 

organ uchwałodawczy podjęła 7 inicjatyw uchwałodawczych. Powołano 7 doraźnych Komisji 
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Rady Miejskiej. Jedną z najważniejszych doraźnych komisji była ta ds. opracowania nowego 

Statutu Gminy Międzyzdroje. to według Przewodniczącego duże osiągnięcie, bo statut 

reguluje zakres prac radnych i Burmistrza i jest najważniejszym dokumentem Gminy.  

20.  Prezentacja osiągnięć Gminy Międzyzdroje  w VI kadencji. 

 

Pan Burmistrz przedstawił prezentację VI kadencji. Na wstępie Burmistrz poinformował, o 

kredytach, obligacjach i pożyczkach zaciągniętych w mijającej kadencji, które kształtują się 

następująco: 

Kredyty zaciągnięte w latach 2011-2014 -  0,00 zł  

Obligacje wyemitowane  w latach  2011-2014 - 6 000 000,00  zł 

Pożyczki zaciągnięte w latach 2011-2014 – 737 122,00 zł 

Łącznie zaciągnięto - 6 737 122,00 zł 

Kredyty spłacone latach 2011-2014 – 4 144 800,00 zł 

Obligacje spłacone  w latach  2011-2014 – 2 000 000,00  zł 

Pożyczki spłacone w latach 2011-2014 – 995 168,00 zł 

Łącznie spłacono: 7 139 968,00 zł 

 

Podsumowując swoje działania w VI Kadencji Burmistrz Leszek Dorosz przedstawił 

inwestycje, które udało się zrealizować są to m.in. wprowadzenie nowej formy turystycznego 

zagospodarowania Promenady Gwiazd, budowa i remont ulicy Ludowej i Tysiąclecia 

Państwa Polskiego, przebudowa mechanicznej oczyszczalni ścieków, rozbudowa sieci 

wodociągowej w ul. Bałtyckiej, uporządkowanie gospodarki wodami opadowymi na terenie 

Gminy Międzyzdroje – Etap I, remont zbiornika komór czerp. ścieków w budynku centr., 

zakup pomp melioracyjnych, zabezpieczenie i oznakowanie pomników przyrody, zakup 

urządzeń i oprogramowania dla Zakładu Ochrony Środowiska, urządzenie placu zabaw wraz 

z zagospodarowaniem terenów zielonych przy ul. Gryfa Pomorskiego i Spokojnej, budowa 

zejścia na plażę z pochylnią dla osób niepełnosprawanych przy ul. Promenada Gwiazd, 

przebudowy i remonty ulic i chodników, utworzenia gminnego punktu do selektywnej zbiórki 

odpadów, remonty mieszkań komunalnych, rozbudowa cmentarza komunalnego – budowa 

alejek – Etap III – w trakcie realizacji, remont pomieszczeń w budynku Wikliny – Rada 

Sołecka, jak również inwestycje oświatowe tj. budowa boisk przy Szkole Podstawowej nr 2, 

malowanie klas i korytarzy w Szkole Podstawowej nr 1, remont podłóg w klasach oraz 

malowanie klas w Gimnazjum, termomodernizacja obiektów szkolnych  - dokumentacja – 

przygotowano wniosek do RPO, utworzenie sali żłobkowej. Prezentacja Pana Burmistrza 

stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

  

____________ 

Głos zabrała Pani Tamara Starachowska, Dyrektor Gimnazjum Nr 1 w Międzyzdrojach, 

która w imieniu swoim, Dyrektorów Szkół Podstawowych i Przedszkola podziękowała 

radnym i Burmistrzowi za pracę, pomoc i wsparcie, za stabilność i bezpieczeństwo dzieci i 

młodzieży. 

Ponad to Pani Dyrektor razem z Kierownikiem OPS i Dyrektorem MDK złożyła specjalne 

podziękowania dla radnej Doroty Sielewicz, która prowadzi ,,Wyrób Kabaretopodobny”, a w 

trym roku odchodzić będzie 10-lecie swojego istnienia. Grupie udało się zakwalifikować do II 

etapu ogólnopolskiego Konkursu organizowanego przez TVP Szczecin. 

 

_____________ 

W ramach prezentacji i podsumowaniu Kadencji, głos zabrał Pan Rafał Wolny, 

Przewodniczący ZGWW, który złożył krótkie sprawozdanie z działań Związku, inwestycjach, 
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które udało się zrealizować i najbliższych celach, do których realizacji będą dążyły Gmina 

Międzyzdroje i Gmina Wolin.  

 

21. Informacja o możliwości dofinansowania przez Narodowy Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej inwestycji pozyskania wód geotermalnych w 

Międzyzdrojach i budowie ścieżek edukacyjnych w koronach drzew. 

 

Głos zabrał Pan Krystian Szczepański, Zastępca Prezesa Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. W nowej perspektywie 2014-2020 powinny ruszyć środki 

na rok 2015. Są one przeznaczone w większości na regionalne programy operacyjne. Rząd 

negocjuje te programy razem z marszałkami województw. Kolejnym etapem będą programy 

krajowe, gdzie są przewidziane środki na edukację i ochronę przyrody. W tym zakresie 

montaż finansowy, który pozwoli pozyskać środki europejskie na ścieżki edukacyjne w 

koronach drzew jest możliwy. Bardzo ważna przy tym jest współpraca, którą podjęła Gmina z 

WPN i Nadleśnictwem. Należy pamiętać, że głównym celem jest edukacja ekologiczna. 

Kolejnym celem jest ukierunkowanie i zapewnienie atrakcyjności turystycznej poprzez 

budowę infrastruktury, po to by zachęcić odwiedzających WPN do zapoznania się z przyrodą. 

Ta budowa to element znalezienia atrakcyjnych miejsc, które chcemy pokazać i chronić 

przyrodę, stąd kanalizowanie ruchu turystycznego w wyznaczonych obszarach, by chronić 

inne zasoby przyrodnicze. Pozyskanie środków jest również uzależnione od tego kto jest 

beneficjentem i jakie zadania będą realizowane i w jakim zakresie. W temacie projektu dot. 

pozyskania wód geotermalnych jest program, który pozwala na wsparcie tego typu inwestycji. 

Jako Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, wykonując wieloletnie zobowiązanie 

geologiczne realizujemy podstawowy cel tego programu, jakim jest poznanie budowy 

geologicznej kraju. Ten program i środki są nadzorowane przez głównego geologa kraju. 

Wsparcie tego typu inwestycji jest możliwe nawet na poziomie 100% dofinansowania, ale 

muszą być spełnione dwa warunki: wykonany projekt prac geologicznych i pozytywna opinia 

Ministra Środowiska, która od strony zainteresowania i pozyskania danych geologicznych 

będzie satysfakcjonująca. Ostateczna decyzja może być po wykonaniu projektu prac i opinii 

Ministra. Na tą chwilę ciężko rozstrzygnąć, jakie były by możliwości finansowania. Wszystko 

okaże się po złożonym wniosku. Na pytanie radnego Adama Jakubowskiego, jak czasowo 

może to przebiegać i czy jest możliwość realizacji w tym roku, Pan Prezes wyjaśnił, że od 

strony przygotowania projektu geologicznego jest możliwe ukończenie go w przyszłym roku, 

natomiast od strony całego przygotowania wniosku to okres jest bardzo napięty. 

Czy jest możliwość finansowania przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska zadania 

jak wykonanie dokumentacji geologicznej, czy tylko gmina musi to wykonać- zapytał radny 

Roman Pawłowski.  

Według Pana Prezesa nie ma takiej możłiwości, bo WIOŚ nie mam przychodów związanych 

z opłatami za koncepcję i opłatami z geologii. To źródło finansowania jest tylko w 

Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska. Prace związane z przygotowaniami 

dokumentacji mogą być zakwalifikowane do kosztów kwalifikowanych. Pokazanie projektu z 

dobrej strony, montaż finansowy, odpowiednie ułożenie tego projektu, pokazanie tych celów 

będzie istotne dla pozyskania dofinansowania. Pan Szczepański powiedział, że jest otwarty na 

pomoc i konsultacje związane z omawianymi projektami.  

 

Przewodniczący RM Jan Magda podziękował za uzyskane informację przez Pana Prezesa. 

Zadanie jest warte kontynuacji i starania się o pozyskanie środków. 

 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
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Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zostały dostarczone radnym i 

zostały umieszczone na BIP. 

 

23. Wnioski komisji i radnych. (nie zgłoszono) 

24. Wnioski i skargi mieszkańców. (nie zgłoszono) 

25. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda zamknął obrady LXI Sesji. Na tym zakończono sporządzanie 

protokołu. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska 

 

Prowadzący obrad: 

 

  

Jan Magda 

Przewodniczący RM w Międzyzdrojach 

 


